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BIBLICKÉ  IMPULZY 
II. ročník, V/2024, jún 2024 

 

Milí priatelia! 

Prijmite náš srdečný pozdrav v Pánovi! Prežívame mesiac Božského Srdca Ježišovho, 

a to je nesmierne bohatá téma jednak z tohto titulu a jednak z toho, že v júni sa v našich 

farnostiach odohrávajú krásne duchovné slávnosti: prvé sv. prijímania, birmovky, 

v katedrálach sú diakonské a kňazské vysviacky, slávia sa slávnosti sv. Jána Krstiteľa 

a apoštolských kniežat, sv. Petra a Pavla a ďalšie. V tomto roku je mesiac jún obohatený aj 

o ďalšiu významnú udalosť, ktorou bola návšteva otcov biskupov pri Svätom Otcovi a na 

vatikánskych úradoch. 

Všetky udalosti majú svoj dôvod a vnútorný obsah vo Svätom písme, vďaka ktorému 

spoznávame podstatné prvky spomenutých sviatostí, sviatkov. Stretnutie biskupov so Svätým 

Otcom tiež nie je nič iné ako stretnutie apoštolov s Petrom našich čias. A to má svoju krásu 

a vznešenosť. 

Prežívajme tieto dni s myšlienkami na uvedené sviatky a ďalšie udalosti tak liturgického 

ako aj cirkevno-správneho rázu a čím lepšie ich prežime na duchovný úžitok svoj i našich 

blížnych. 

 

Správy a zaujímavosti z biblického sveta 

 Mesiace máj a jún sú vo všetkých diecézach Cirkvi mesiacmi bohatej duchovnej 

žatvy. Vo farnostiach sú to rozličné eucharistické slávenia a najmä diakonské 

a kňazské vysviacky. Vo Svätej zemi sa v nedeľu 9. júna uskutočnila diakonská 

vysviacka siedmich nových diakonov saleziánskej spoločnosti sv. Jána Boska. Diakoni 

pochádzajú z viacerých krajín sveta a v Bazilike agónie Pána Ježiša v Getsemanskej 

záhrade ich vysvätil patriarcha Jeruzalema kardinál Pierbattista Pizzaballa, OFM pre 

službu saleziánskej rodiny v rozličných krajinách sveta v Európe, Afrike, na Filipínach 

a inde. V krajinách svojho pôvodu sa budú starať najmä o mládež v duchu sv. Jána 

Boska, veľkého apoštola mládeže. 

 Patriarcha Jeruzalema kardinál P. Pizzaballa sa 1. júna 2024 vydal na trojdňovú 

návštevu obce Taybeh, aby sa stretol s tamojšími kresťanmi. Obec sa nachádza 

v palestínskej oblasti na Západnom brehu Jordána, vzdialená asi 15 od Jeruzalema. 

Patriarcha sa stretol so všetkými kresťanmi, navštívil dom seniorov, otvoril nové 

zdravotnícke centrum Charitas Al-Taybeh, stretol sa s tamojšími skautmi a s ostatnými 

mládežníckymi skupinami, porozprával sa s členmi pastoračnej rady a predovšetkým 

počúval ich starosti o budúcnosť v týchto ťažkých časoch napätia a nepokojov vo 

Svätej zemi. 
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 Svätý Otec František počas modlitby Anjel Pána v Ríme neustále prosí veriacich 

celého sveta, aby sa modlili za pokoj vo svete. Niekoľkí členovia svetovej siete 

modlitieb na úmysel Svätého Otca v Taliansku sa preto vybrali na púť do Svätej zeme, 

kde chceli prosiť Boha o pokoj podľa úmyslov Svätého Otca. Počítali s tým, že sa na 

mieste dozvedia, ako tam ľudia v súčasnosti žijú, čo potrebujú a tiež s tým, že 

modlitba na svätých miestach nášho vykúpenia je úprimnejšia, sústredenejšia 

a silnejšia. Tak mohli Turíčnu nedeľu prežiť s kresťanmi Svätej zeme. Páter Renato, 

účastník tejto púte, sa vyjadril, že spoločne prežité Turíce boli pre neho a pre jeho 

ďalších spoločníkov osobnými Turícami, pretože na pozadí súčasnej drámy prežili 

momenty silnej nádeje, svedectva Evanjelia a rozhodnutia mobilizovať svoju 

angažovanosť na poli modlitby a pomoci trpiacim ľuďom. 

 V pondelok 20. mája 2024 bola v Sieni rektorov na Katolíckej univerzite 

v Ružomberku slávnostná promócia absolventov Univerzity tretieho veku, ktorí si 

prevzali diplomy o ukončení študijného programu s názvom „V ústrety plnosti čias. 

Poznávame Starý zákon.“ Počas uplynulých troch rokov sa takmer 40 študentov 

pravidelne stretávalo na prednáškach zo Starého zákona, oboznámili sa so všetkými 

biblickými knihami a teologicko-spirituálnymi témami, ktoré im objasňovali skúsení 

biblisti z bližšieho aj vzdialenejšieho okolia. Študenti spolu so svojimi prednášajúcimi 

vytvorili radostné spoločenstvo pri poznávaní dôležitých obsahov Božieho zjavenia, 

ktoré sú zachytené v knihách Starého zákona. V závere trojročného „maratónu“ 

prednášok si absolventi vybrali niektoré starozákonné témy a spracovali ich do 

písomnej formy. Práce potom vyhodnotili profesori A. Tyrol a B. Kľuska. Ukončenie 

štúdia v mene rektora KU viedol prorektor Martin Taraj. Sympatická bola prosba 

absolventov, aby bola za nich odslúžené sv. omše. Odslúžiť ich prisľúbil garant tohto 

študijného programu prof. A. Tyrol (6. júla o 18.00 a 14. júla o 10.00 hod v Zuberci). 

 Z domácej ponuky chceme našich priaznivcov informovať, že v dňoch 21. – 23. júna 

2024 sa v dome Xaver v Badíne pri Banskej Bystrici bude konať biblický víkend na 

tému Kráčať s Markom. Kurz sa bude týkať úvodných informácií o Markovom 

evanjeliu a jednoduchých prístupov k vybraným textom. Na kurz sa možno prihlásiť 

prostredníctvom prihlasovacieho formulára vystaveného na stránke www.kbd.sk. Kurz 

bude viesť kňaz Košickej arcidiecézy vdp. Matúš Imrich. 

 

Rozhovory o práci s Písmom 

Ing. Albín Maslaňák je v súčasnosti starostom v obci Oravské Veselé. Vyštudoval 

elektrotechniku v Tvrdošíne a Bratislave a ako mladý človek sa v totalitnom režime horlivo 

zapájal do mládežníckych aktivít, ktoré v tom čase v Námestove a na okolí rozvíjal páter 

Ignác Matkulčík, CM, a don Jozef Sobota, SDB. Spolupracoval aj so známou dvojicou S. 

Krčméry – V. Jukl, taktiež s A. Hlinkom a patril do skupinky, ktorá bola napojená na 

spomínanú dvojicu Krčméry – Jukl. Je o ňom známe, že veľa času a síl venoval činnosti pri 

tajnom prenášaní náboženskej literatúry z Poľska na Slovensko v prostredí Slovenských 

Beskýd na severe Slovenska (Pilsko, Babia hora). Angažoval sa aj v mnohých akciách svojej 

farnosti a teraz ako starosta Oravského Veselého intenzívne využíva svoje bohaté skúsenosti 

pri budovaní spoločného dobra. Opýtali sme sa ho na jeho skúsenosti v biblickom apoštoláte. 

 

http://www.kbd.sk/
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1. Pán starosta, v 70. a 80. rokoch 20. storočia ste sa ako študent v Bratislave zapájali do 

mládežníckych krúžkov a potom ste sa angažovali v mládežníckych skupinách na Orave. 

Uveďte niekoľko spomienok o týchto náboženských aktivitách v časoch neslobody. 

Ako študenti, ktorí prišli na štúdiá do Bratislavy, sme mali jednu obrovskú výhodu. 

Ľudia z náboženských štruktúr už mali o niektorých z nás informácie o našej orientácii a bez 

toho, aby sme sa my o niečo pričinili, nás oslovili a ponúkli nám možnosť zapojiť sa do týchto 

aktivít. My sme potom ako starší študenti robili presne to isté, že sme oslovovali 

„doporučených“ študentov mladších ročníkov a zapájali ich do týchto krúžkových aktivít. 

Takto sa to opakovalo pravidelne a keď sme boli už v piatom ročníku štúdia, tak takéto krúžky 

sme viedli už my. Táto organizovaná štruktúra bola vďaka Juklovi, Krčmérymu, Mikloškovi 

a ďalším naozaj perfektne prepracovaná, pre nás veľmi užitočná, ale vzhľadom na vtedajší 

režim musela byť aj bezpečná. 

 

2. Ako ste vtedy medzi mládežou pracovali s textami Písma? 

Na stretnutiach, ktoré sa opakovali v pravidelných intervaloch a kde bol vždy nejaký 

„vedúci“ krúžku, sme vždy po úvodnej modlitbe prečítali úryvok zo Sv. písma a následne si 

každý pripravil svoj pohľad na danú stať a rozprúdila sa debata. 

 

3. Mali ste vtedy nejaké pomôcky (komentáre, mapy, iné návody...)? 

Na vtedajšie pomery bolo dôležite vôbec mať nejaké Sv. písmo, pretože v tejto dobe ste 

si ho nevedeli skoro nikde kúpiť a v elektronickej podobe, ako je tomu dnes, neexistovalo. 

Hlavnou „pomôckou“ na stretnutiach bola pre nás prítomnosť rôznych náboženských autorít, 

ktorí nám približovali význam čítania a meditácie Písma, prípadne nám vysvetlili niektoré 

state, v ktorých sme nemali celkom jasno. Čo nám však chýbalo, bolo – ako som už spomínal 

– vôbec sa dostať k nejakému knižnému vydaniu Písma. Náboženskej literatúry sa tlačilo 

pomerne dosť, ale tá bola za hranicami Československa v Kanade, Nemecku, USA, Taliansku. 

Možno práve toto bolo pre nás rozhodujúce, že sme sa neskôr začali venovať donáške kníh zo 

zahraničia, a teda cez Poľsko. Nakoniec sme s kamarátmi preniesli cez Pilsko cca 7 ton 

náboženskej literatúry. Bola to rôzna literatúra, veľké množstvo aj Svätého písma v rôznych 

veľkostiach a vydaniach. Najpopulárnejšie bolo Sv. písmo vo vydaní – do vrecka a Jednotný 

katolícky spevník vytlačený v Kanade. 

 

4. Aké ovocie práce s textami Písma ste badali vo svojom duchovnom živote a v živote 

ostatných rovesníkov? 

Ako som už spomínal to, že bolo o nás duchovne postarané v cudzom svete, si cením 

dodnes. Čítanie Sv. písma, meditácie... to už bol len ako bonus. Na našich stretnutiach 

v spoločenstve boli aj rôzne iné témy na diskusiu, ale na každom stretnutí bolo hlavným 

bodom čítanie z Písma. A práve táto pravidelnosť na stretnutiach popri študijných 

povinnostiach nás vždy vedela vrátiť trochu do duchovného sveta. Navyše, ak prišli medzi nás 

rôzne duchovné autority, akoby to zjemňovalo naše charaktery. To že sme potom z toho 

čerpali aj po štúdiách, bol ďalší prínos. Veľmi často k nám chodieval Vlado Jukl. 
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5. Čo vidíte dnes medzi mládežou ako rozhodujúce pre jej duchovný život? 

Pre duchovný rozvoj mládeže je podľa mňa dôležité predovšetkým málinko ubrať zo 

sociálnych sietí a  mobilov. Odporúčam mladým aj na turistike počas túry sem tam sa zastaviť 

a ak už nie práve čítať Sv. písmo, aspoň sa krátko pomodliť napr. Anjel Pána. Dnes mládež už 

skoro nepotrebuje knižné vydanie Písma, všetko je na internetových stránkach, ale Sv. písmo 

v knižnom vydaní do vrecka má aj dnes svoje čaro. Samozrejme, praktické je to mať na 

mobile, ale to často zvádza pozrieť si radšej iné stránky. 

 

Recenzie kníh s biblickou tematikou 

Po odporúčaných knihách v predchádzajúcich číslach Biblických impulzov, svojím 

obsahom ťažších a náročnejších, vám, milí naši priaznivci, odporúčame menej náročné 

čítanie. Ide o knihu, ktorú možno zaradiť do duchovného čítania. Je to kniha, ktorá vyšla 

v preklade z francúzskeho originálu vo vydavateľstve Lúč Bratislava. Kniha má názov 

„Celým srdcom. O budúcnosti kresťanstva v našom svete“ a jej autorom je dom Samuel 

Lauras, trapistický mních pôvodom z Francúzska. Narodil sa roku 1954, bol talentovaným 

divadelníkom, ale v roku 1983 vstúpil do kláštora v Sept-Fons, kde sa stal kňazom, potom 

priorom kláštora. Podieľal sa na založení kláštora v Novom Dvore v západných Čechách. 

Spoločenstvo bratov v Novom Dvore sa roku 2011 stalo opátstvom a dom Samuel sa stal jeho 

prvým opátom. 

Kniha pozostáva z osemnástich kapitol, v ktorých opát Samuel hovorí o rozličných 

témach: o kláštornom živote, o vzťahu učiteľa a žiaka v prostredí duchovného života, 

o Eucharistii, o kňazskom živote, o modlitbe a napokon o Panne Márii. Texty sú veľmi 

zrozumiteľné, podané pôsobivo a vyvážene. Kniha má takmer 200 strán formátu A5, v závere 

je pripojených niekoľko fotografií z kláštora Nový Dvůr, ktoré vhodne dokresľujú 

kontemplatívnu atmosféru tamojšieho rehoľného života. 

 

Kontakty a konzultácie s členmi KBD 

 Náš horlivý člen spoločenstva KBD Štefan nám opäť poslal kreslené materiály 

s biblickými výjavmi. Výkresy sú pekné a dajú sa použiť v práci s deťmi a pri 

katechéze. 

 Pri čítaní Svätého písma alebo pri nejakých diskusiách na biblické témy ste, milí 

priatelia, určite narazili na niektoré nejasnosti, ktoré je potrebné vysvetliť alebo získať 

iné informácie z oblasti biblického sveta. Ak uznáte za vhodné a napíšete nám 

(kbd@kbd.sk), budeme radi a vynasnažíme sa čo najskôr vám odpovedať a v primeranej 

modifikácii môžeme odpoveď uverejniť na úžitok všetkým. 

 Prajeme vám požehnané letné obdobie , dovolenky a prázdniny prežite užitočne pre telo 

aj pre dušu a najmä na Božiu slávu. 

Pripravil: Mons. Anton Tyrol 
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